
                                    P R O T O K Ó Ł  NR XX/2008
                         Z DWUDZIESTEJ SESJI  RADY GMINY MICHAŁÓW
                             ODBYTEJ W DNIU 5 WRZEŚNIA 2008 ROKU

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Michałowie.
Sesja rozpoczęła się o godzinie 14-tej 
Obecność na sesji stanowi lista obecności.

Ponadto w sesji udział wzięli:
1. Wójt Gminy -   mgr inż. Stanisław Szewczyk
2. Zastępca Wójta Gminy –  mgr inż. Henryka Gietka -Bębenek 
3. Skarbnik Gminy -  mgr  Halina Głombińska   
4. Doradca Prawny
5. Dyrektorzy Zespołów Placówek Oświatowych z terenu gminy Michałów
6. Kierownik SZOZ Michałów Pani Teodozja Kierkowska – Szewczyk.
7. Główna Księgowa SZOZ – Barbara Cebula .
8. Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Michałowie – Pani mgr   
    Dorota     Bębenek.
9. Sołtysi z terenu Gminy Michałów.

Ad.1.
Przewodniczący Rady Gminy otwierając sesje wypowiedział „WYSOKA  RADO” 
otwieram zwyczajną sesję Rady Gminy Michałów – przywitał wszystkich 
obecnych stwierdzając, iż na ustawowy skład 15 radnych w sesji uczestniczy 13 
radnych zatem Rada Gminy jest władna do podejmowania prawomocnych 
uchwał i rozstrzygnięć.

Przewodniczący Rady Gminy na Sekretarza obrad wyznaczył Radnego Pana 
Jarosława Wleciała zgodnie z zapisem w Statucie Gminy.

Ad 2.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że Panowie Radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję porządek obrad sesji , który dla przypomnienia 
odczytał. 

1. Otwarcie , które już było.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja na temat funkcjonowania placówek oświatowych w roku 

szkolnym 2007/2008 oraz ich organizacyjnego i rzeczowego 
przygotowania do roku szkolnego 2008/2009;
- wystąpienie Dyrektorów poszczególnych Zespołów Placówek  

5.   Oświatowych .
6. Informacja z wykonania budżetu gminy za I półrocze :

- SZOZ w Michałowie
- Gminnej Biblioteki Publicznej w Michałowie ;
- GOPS w Michałowie 



7. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych 
w okresie między sesyjnym.

8. Interpelacje i zapytania radnych .
9. Sprawozdanie Wójta z prac między sesjami.
10.Informacja z wykonania budżetu gminy za pierwsze półrocze 2008 roku 

wraz z informacją ;
- z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów         
  Alkoholowych na  2008 rok.
- z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 
  Michałów na 2008 rok.

11.Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.
12.Rozpatrzenie projektów uchwał:

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2008 rok;
- w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów  
  Społecznych w Gminie Michałów na lata 2008-2015;
- w sprawie sprzedaży nieruchomości  gminnych położonych w   
  miejscowości  Sędowice

13.Wolne wnioski i informacje.
14.Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady Gminy pyta czy są propozycje zmian do przedstawionego 
porządku.
Propozycji zmian nie było  porządek obrad sesji został przyjęty.

Ad 3.
Kolejnym punktem porządku obrad sesji  jest przyjęcie protokołu z poprzedniej 
sesji Rady Gminy Michałów, protokół jest wyłożony do wglądu na sali obrad , a 
także dostępny w biurze rady.
Przewodniczący Rady Gminy pyta czy są uwagi do treści protokołu.
Uwag nie było.
W wyniku głosowania 13 za protokół z poprzedniej sesji został 
przyjęty.

 Ad 4.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że kolejnym punktem porządku obrad 
sesji jest informacja na temat funkcjonowania placówek oświatowych  w roku 
szkolnym 2007/2008 oraz ich organizacyjnego i rzeczowego przygotowania do 
nowego roku szkolnego 2008/2009.
Prosi o zabranie głosu Panią Edytę Zych – Dyrektora Zespołu Placówek 
Oświatowych w Michałowie .
Pani Edyta Zych – Dyrektor Placówek Oświatowych przedstawia informację
(informacja stanowi załącznik do protokołu)

Ad.5.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że w związku z przybyciem Pań z 
SZOZ w Michałowie zostanie teraz przedstawiona informacja i z wykonania 
budżetu za I półrocze 2008 roku przez tę  jednostkę organizacyjną ze względu 
na niewielką ilość  czasu , którym dysponuje Pani Doktor i prosi Panią Barbarę 
Cebula  pełniącą  funkcję księgowej SZOZ o przedstawienie informacji.
Pani księgowa przedstawia informacją (informacja stanowi załącznik do 



protokołu).
Przewodniczący Rady Gminy prosi Państwa radnych o zadawanie pytań do Pani 
Kierownik lub do Pani księgowej SZOZ.
Radna Morgaś   zwraca się z pytaniem do Pani Kierownik SZOZ kiedy, będzie 
kontynuowany dalszy remont w placówkach służby zdrowia , co chciałaby Pani 
remontować w pierwszej kolejności , powiem , że bez wątpienia należy 
poprawić stan toalet zgodnie z wymogami Sanepidu. 
Należy popracować na komisjach zwrócić się o dotację. 
Radny Tyburczyk pytanie do Pani Kierownik czy wystąpiła Pani o zwrot środków 
wydatkowanych w związku  z ustawą 203.
Radny Kwiecień  czy w Ośrodku Zdrowia w Górach przeprowadzono remont .
Drugie pytanie czy odprowadzane są składki na Izby Lekarskie przez lekarzy i 
pielęgniarki.
Kierownik SZOZ odpowiada:
– przeprowadziliśmy remont w Ośrodku Zdrowia w Sędowicach , 

wyremontowano pomieszczenie po stomatologii,
– w Ośrodku Zdrowia w Górach również częściowo z  własnych środków 

obecnie trwa remont dachu na budynku Ośrodka Zdrowia w Górach , 
– wykonaliśmy orynnowanie  przy Ośrodku Zdrowia w Michałowie na kwotę 

7000 zł
plus remont dachu na Ośrodku Zdrowia w Górach pozostało około 3000 zł są 
to środki z przekazanej dotacji. Jeżeli otrzymalibyśmy środki to moglibyśmy 
wykonać remonty gabinetów lekarskich  i  zabiegowych. Częściowo 
dokonujemy doposażenia w meble.
W Ośrodku Zdrowia w Michałowie zakupiliśmy meble do gabinetu 
lekarskiego , księgowości i żaluzje. Jeżeli będą środki będziemy również to 
czynić w innych ośrodkach,

– Odnośnie ustawy 203 nie występowaliśmy nigdzie o zwrot kosztów 
– Składki na  Izby Lekarskiei są odprowadzane  i odliczane z wynagrodzeń 

pracowników 
Odnośnie zwrotu środków 203 obecny na sesji Doradca Prawny wyjaśnia , 
że roszczenia z tego tytułu mogą być przeciw sejmowi, skarbowi Państwa. 
Wszystkie dotychczas wnoszone sprawy   w tym temacie były przegrane.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Kierownik i Pani księgowej 
SZOZ  za wyczerpującą informację.
Przewodniczący Rady Gminy powraca do punktu informacji przekazywanych 
przez  Dyrektorów Zespołów Placówek Oświatowych na terenie Gminy 
Michałów.
Prosi Panią Golik – Dyrektor Gimnazjum w Węchadłowie o przedstawienie 
informacji
Pani Golik przedstawia informację (informacja stanowi załącznik do protokołu).
Następnie Przewodniczący Rady Gminy prosi o zabranie głosu przez Panią 
Joannę Wites  po. Dyrektora Zespołu Placówek Oświatowych w Górach.
Pani Wites – Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych w Górach przedstawia 
informację (informacja stanowi załącznik do protokołu).
Przewodniczący Rady Gminy prosi o zabranie głosu przez Panią Małgorzatę 
Środa Dyrektora Zespołu Placówek Oświatowych w Sędowicach.
Pani Środa – Dyrektor Zespołu Placówek Oświatowych przedstawia informację.
(informacja stanowi załącznik do protokołu).



Przewodniczący Rady Gminy prosi o zadawanie pytań do  Dyrektorów Szkół.
Radna Morgaś  chciałabym złożyć  gratulacje nowo wybranym Dyrektorom 
Szkół.
Remonty w szkołach są wykonywane z czego trzeba się cieszyć.
Możemy powiedzieć , że obecnie występuje zjawisko agresji  wśród dzieci co 
wpływa niekorzystnie na wyniki nauczania.
Michałów jako szkoła dużo zrobiono , jest tylko sprawa kotłowni.
Radny Tyburczyk  ja bardzo uważnie słuchałem   informacji  , ale mam pytanie 
– na jakim etapie jest montaż pieca w kotłowni w Michałowie;
– jak przebiega termoizolacja szkoły w Węchadłowie 
– dowozy dzieci do szkół
– co było przyczyną  niskich wyników nauczania w szkołach 
Radny Kowalczyk ja chciałbym pochwalić Panie , jednocześnie zapytać czy 
otrzymały 
Panie nagrody. Podziękowanie dla Pani Środy za realizację programu Szkoły 
Jagielońskie.
Radny Stanek czy na słabe wyniki nauczania mają wpływ odpowiednie 
kwalifikacje nauczycieli.
Radny Oleksy – dlaczego uczniowie mają zawyżane oceny. Jakie kroki 
poczyniono aby podnieść poziom nauczania , czy odbywają się zajęcia 
pozalekcyjne.
Radny Wójcik  czy w przyszłym roku będą uruchomione programy dla szkół w 
celu pozyskania środków.
Odpowiedzi udzielają kolejno:
– Pani Zych  kontakt z poradnią  psychologiczną wymaga dużego wysiłku i do 

tego potrzebna jest pomoc rodziców, gdyż niektóre dzieci sprawiają duże 
problemy wychowawcze i edukacyjne
Są rodzice , którzy w bardzo dużym stopniu współpracują z dziećmi  trzeba 
zwrócić uwagę na dzieci ,które mają trudne warunki ,a jednak ich 
osiągnięcia  edukacyjne są na wysokim poziomie.
Przez pewien pkres czasu działał przy szkole w Michałowie Punkt przyjęć 
psychologa i pedagoga z którego porad korzystali rodzice  dzieci i było 
bardzo pomocne w wychowaniu dzieci, dlatego jestem za tym , aby byli oni 
w szkołach zatrudnieni.

– Odnośnie  wyników nauczania jesteśmy na etapie robienia bilansu wspólnie 
z Kuratorium i Centrum Doskonalenia Nauczycieli.
Sukces dziecka to przecież wyniki nauczania ,ale same uśrednione cyfry nie 
oddadzą postępów w nauce jakie uczniowie  uzyskują  , byłoby dobrze 
gdyby tak było.
Podręczniki do nauczania w  przypadku mojej szkoły są rozprowadzane 
wśród uczniów  z poprzednich lat.
Odnośnie pieca centralnego ogrzewania to na dzień dzisiejszy wykonano 
cementowe osadzenie (fundament) ,są przygotowywane prace do wymiany 
pieca.
Sołtys wsi Tur Górny powiedział , że wysłuchał  informacji  ,ale nad tym 
wszystkim trzeba się zastanowić mam na uwadze wychowanie dzieci , bo to 
nauczyciele winni dołożyć należytych starań.

Radny Kowalczyk ja chciałbym przypomnieć , że wychowanie dzieci należy do 
rodziców to my musimy dać przykład  i zacząć od siebie.



Pani Zych rola szkoły to nauczanie , a nie wychowanie , dzieci mają być pod 
opieką dydaktyczną nauczycieli.
Radny Kwiecień czy na poziomie gminy jest możliwość wskazania autorów 
lektur.
Pani Golik nauczyciel ma prawo sobie wybrać podręczniki , podręczniki 
zmieniliśmy tylko dwa razy.
Organizowane są kiermasze książek używanych.
Sprawa termoizolacji w miesiącu czerwcu była firma z Krakowa , która 
opracowała audyt energetyczny . 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował dyrektorom  ZPO za informację i 
udział w sesji.

Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest informacja z wykonania budżetu 
za pierwsze półrocze 2008 roku prze Gminną Bibliotekę Publiczną w 
Michałowie.
Prosi Panią Dorotę Bębenek Kierownika Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Michałowie 
o przedstawienie informacji.
Pani Dorota Bębenek przedstawia informację   (informacja stanowi załącznik do 
protokołu).
Przewodniczący Rady Gminy prosi o pytania .
Radny Tyburczyk  pyta w jakich godzinach wykonywane są prace księgowe  na 
rzecz Biblioteki.
Skarbnik Gminy odpowiada , że poza godzinami pracy.
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za informację i udział w obradach 
sesji.

Przewodniczący Rady Gminy informuje , że kolejnym punktem porządku obrad 
sesji 
jest informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2008 roku Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej .
Informację przedstawia Skarbnik Gminy (informacja stanowi załącznik do 
protokołu)
Przewodniczący Rady Gminy prosi o pytania.
Radna Morgaś czy w miejscowości Michałów są osoby objęte opieką  usługi 
opiekuńcze.
Skarbnik Gminy odpowiada , że są dwie osoby.
Przewodniczący Rady Gminy podziękował za informację.
Przewodniczący Rady Gminy ogłasza 10 - wą przerwę.
Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznawia obrady sesji.

Ad.6.
Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest informacja Przewodniczącego 
Rady Gminy o działaniach podejmowanych  w okresie między sesyjnym.
Przewodniczący Rady Gminy informuje:
– wspólnie z Panem Szałapskim byliśmy w miejscowości Jelcza Wielka 

oglądaliśmy działkę pod budowę świetlicy , działka położona jest obok 
działki Pana Bieniasa będac na miejscu stwierdziliśmy ,że jest to w centrum 
wsi moglibyśmy  dokonać zamiany i świetlicę wybudować na starym miejscu 



gdyż to miejsce jest bardziej odpowiednie  będziemy propwadzić rozmowy z 
włascicielem.

– wspólnie z projektantami rozmawialiśmy w temacie rozbudowy gminy i 
podniesinia atrakcyjności miejscowości Michałów, jeżeli chcemy skorzystać z 
programu musimy się pospieszyć .
Wspólnie z Panem Szałapskim bylismy  na drodze dojazdowej do pól we 
Wrocieryżu gdzie powstał konflikt ,została droga zagrodzona ,rolnicy nie 
mają  dojazdu  do pół , konflikt jest poważny droga o której mówię 
istniejeod  wielu lat , na dzień dzisiejszy jest to własność Skarbnu Państwa 
wydaje mi się trzeba będzie sprawę rozwiązać w jakiś sposób.

– uczestniczyłem  w święcie plonów Dożynkach Powiatowych , które odbyły 
się w Michałowie , powiem , że byliśmy nieodpowiednio potraktowani przez 
organizatorów.

  Radny Tyburczyk jestem rolnikiem , ale nie byłem na dożynkach.
– Radny Stanek ja powiem , że nie chodzi mi o mnie tylko o Prezesa PSL i 

Przewodniczącego Rady Gminy w jednej osobie ,który powinien mieć swoje 
miejsce, na tym święcie powinniśmy być razem.

– Radny Kwiecień byłem wprawdzie krótko na dożynkach , ale jeżeli gmina 
organizuje takie imprezy jak jubileusze, obchody pożycia małżeńskiego to 
jest bardzo ładnie, natomiast imprezy poza gminą mają inny charakter.

    Chcielibyśmy również być docenieni.
Ad.7
Przewodniczący Rady Gminy    informuje , że kolejnym punktem porządku 
obrad sesji są interpelacje i zapytania radnych , dlatego proszę o zabieranie 
głosu.
Radna Morgaś chciałabym zapytać kto decyduje o tym , aby uzyskać 
kserokopię pisma od pracownika z danego stanowiska, tak było dzisiaj w 
przypadku Pani Teresy , która nie udostępniła mi kopii dokumentu, a przecież 
ma obsługę Rady Gminy w swoim zakresie.
Radny Bartosiński i – mam prośbę o dowiezienie drobnego kamienia na drogę 
Węchadłów Przezwody i zawałowanie , aby zakończyć jej modernizację nie 
wracać do tego tematu.
Radny Mazur  mam pytanie kiedy będzie wymiana bramy wjazdowej  do 
strażnicy w Sędowicach.
Radny Stanek kiedy będzie remontowana świetlica w Zagajówku środki zostały 
wydzielone.
Radny Tyburczyk wydzielona została kwota dla Kołkowa na remont świetlicy 
dlatego pytam  kiedy będzie wymiana okien w świetlicy  , tynkowanie bo 
trzeba zabezpieczyć.
Radny Wleciał na jakim etapie jest projekt  budowy przedszkola w Michałowie i 
projekt    zagospodarowania terenu  przy  Urzędzie Gminy w Michałowie.
Radny Tyburczyk ja chciałbym poruszyć temat dróg gminnych , są w bardzo 
złym stanie  drogi Polichno , Kółów   należałoby załatać największe dziury 
musimy załatać przed zimą, środki przenieść, gdyż mieszkańcy często 
interweniują.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że odpowiedzi na pytania zadawne w 
tym przy punkcie będą udzielone przy punkcie „zapytania i wnioski”.



Ad 8.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Wójta Gminy o przedstawienie sprawozdania 
z prac między sesjami.

  :Wójt Gminy informuje
2 września 2008 roku odbyło się spotkanie z Wojewodą Świętokrzyskim  w 
sprawie badań  mamograficznych, które należałoby 
wykonywać , gmina nasza jest pod tym względem na samym 
końcu, są to badania bezpłatne, dlatego proszę wszystkich 
radnych, aby również propagowli i statystkę podnosili 

– w dniu 4 września 2008 roku przeprowadziłem rozmowy z Prezesem 
Związku PONIDZIE”w sprawie unormowań spraw prawnych i własnościowych 
oraz całej procedury  likwidacji związku ,decyzje wcześniej podejmowane 
były przez Wojewodę . Gminy, które zaskarżyły Związek doprowadziły do 
likwidacji , musimy uchwalić statut , są to prace uciążliwe i musimy wrócić 
aż do 1999 roku.

– Uczestniczyłem w dożynkach gminnych w Pińczowie , które odbyły się w 
Szarbkowie 

– Odbyły się dożynki gminne w Działoszycach w dniu 17 sierpnia 2008 roku
– w dniu 23 sierpnia odbyło się spotkanie z Panem Ochwanowskim – poetą 

animatorem społecznym. Spotkanie odbyło się w Gminnym Centrum Kultury 
w Michałowie.

– W dniu 1 września uczestniczyłem w otwarciu roku szkolnego w Zespole 
Placówek Oświatowych w Michałowie,

– odbyło się  spotkanie Kuratora Oświaty wspólnie z organem prowadzącym 
szkoły w Busku Zdroju. Spotkanie miało na celu przygotowanie programu 
naprawczego w szkołach,

– sprawa wodociagowania gminy mamy dokumentację na 3 etap, wniosek jest 
złożony, dokumentację mamy

– mamy opracowane studium wykonalności na rozbudowę przedszkola 
– ogłoszenie o sprzedaży zespołu pałacowo- parkowego zostało ogłoszone w 

Tygodniku Ponidzie”
– chciałbym powiedzieć w temacie dożynek które odbyły się w Michałowie ,ale 

buda bardzo duże emocje ,przybyli przedstawiciele władz wojewódzkich, 
wszyscy  , którzy w jakiś sposób chcieli pomóc to uczynili.
Ja chciałbym szczególne podziękowania skierować do pracowników Urzędu , 
niektórych radnych. Wiemy , że dożynki są dla całej gminy to promocja 
gminy .
Chcę powiedzieć , że żadnych środków finansowych nie przekazano z 
budżetu gminy.
Ci co chcieli uczestniczyć sami się zgłaszali. 

– Radny Kowalczyk ja chcę powiedzieć , że dożynki były bardzo udane , ludzie 
zadowoleni wszyscy goście jest to zasługa pracowników urzędu, kórzy 
poświęcili wolny czas, trzeba im podziękować .
Praca i współpraca z radnymi to połowa sukcesu pana Wójta  i całej 
społeczności dlatego jestem niezadowolony.
Najważniejszą w tym wszystkim jest współpraca.

– Radny Kwiecień ja chciałbym powiedzieć w temacie Związku między 
gminnego „PONIDZIE” stwierdzając jednocześnie , że sprawa jest 
niepokojąca i należy stwierdzić ,że połowa kadencji się kończy ,a 



znależliśmy się w punkcie wyjścia.  Likwidator  zapewniał , że w połowie 
roku będzie likwidacja , a okazuje się , że niektóre gminy nie wiedziały , że 
są   w związku. Czy ta sprawa nie kwalifikuje się do postepowania 
prokuratorskiego zmienialiśmy uchwały i mielismy w ten sposób zyskać.

     Proszę o odpowiedz Pana Doradcę prawnego.
     Doradca prawny wyjaśnia , to był ostatni przypadek rejestracji, że podjęta 
zmiana  zapisu Statutu ,  statut na dzień dzisiejszy jest nieaktualny. W 1991 
roku było w związku 30 członków  do chwili obecnej 26 gmin wystąpiło dlatego 
tu musiała być już  zmiana Statutu.
      Statut musi być poprawiony   , zarejestrowany i dopiero będzie spełniać 
funkcję uchwałodawczą. A sytuacja taka była w 1991 roku , gdzie Wojewoda 
      przekazał mienie na rzecz Związku PONIDZIE” , następnie wydał decyzje, 
w której właścicielami jest Skarb Państwa. Związek jest posiadaczem 
samoistnym. 
      Statut nie ma aktualnych zapisów , aby można było podejmować uchwały , 
obecny  statut musi być poprawiony. Zostało wysłane pismo o aktualizację 
statutu. 
      W 1991   roku Wojewoda przekazał protokołem natomiast w 1992 rkou 
decyzja  komunalizacyjna , że mienie stanowi własność związku. 
      Przecież Wojewoda i Nadzór Wojewody był również zobowiązany do 
kontroli poprawności działania Związku oraz RIO w Kielcach i nikt nie zauważył 
uchybień.
      Radny Tyburczyk  ja chciałbym znać treść zapisu porozumienia z Powiatem 
w sprawie dróg czego ono dotyczy.
      Przewodniczący Rady Gminy podziekował również pracownikom za pomoc i 
      zaangażowanie w obchody dożynek.      
Ad. 9.
Kolejnym punktem porządku obrad sesji jest przyjęcie informacji z wykonania 
budżetu gminy za I półrocze 2008 roku .
Sprawozdanie otrzymali Państwo radni przed sesją, czy ktoś ma jakieś pytania 
do przedłożonego sprawozdania.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Skarbnika Gminy o odczytanie opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach.
Skarbnik Gminy informuje , że opinia RIO jest pozytywna.
Radny Kowalczyk prosi o wyjaśnienie działu biblioteki, że 70% wydatkowano za 
I półrocze.
Następnie dział 801  wydatkowano 3000 zł na koncepcję budowy przedszkola. 
Jeden projektował koncepcje ,a drugi projekt i tyle środków wydano.
Radny Tyburczyk mam pytanie co będzie jeszcze robione w budynku remizy w 
Zagajowie  zakupiono takie rzeczy , a w innych świetlicach  nie ma 
podstawowych .
Dział drogi budżet został uchwalony  w miesiącu marcu ,a   dopiero teraz będą 
wykonywane roboty , w moim przypadku czyli Kołkowa jest to mały odcinek 
350 m, ja zrzekłem się 60 tys. z drogi Polichno na rzecz inwestycji  , będą 
wykonywane również  remonty dróg w Turze i  Sędowicach. 
Radna Morgaś prosi o wyjaśnienie   dowozu dzieci niepełnosprawnych 
dofinansowanie młodocianych i szkolenia nauczycieli.
Skarbnik Gminy odpowiada  , że wykonanie  w dziale biblioteka 70 %, 
ponieważ niedoszacowane były koszty energii. 



Kwota 3000 zł na koncepcję byłaby równoznaczna z dokumentacją.
Finansowanie świetlicy w Zagajowie jest zgodne otrzymalismy dotację i 
musieliśmy dołozyć około  9000 zł , żeby to zadanie realizować musimy mieć 
określony cel finansowania , o czym Panśtwo Radni zdecydowali. Fakturowanie 
było zgodne z wymogami jakie mieliśmy okreslone przez Urząd Marszałkowski.
Przeznaczyliśmy środki na remont dachu ,dlatego myślę , że takie 
porozumienie mógł podpisać Prezes OSP , była to miejscowość wcześniej 
wyznaczona.
Dowóz wszystkich osób   to zapłata za autobusy , jest jedna osoba 
niepełnosprawna dowożona 1 raz na 2 tygodnie do szkoły kwota 5000 zł droda 
jest daleka podpisane jest porozumienie z rodzicami.                   
Osoby prowadzące działalność gospodarczą mogą zatrudniać młodocianych i z 
tego tytułu mają możliwość otrzymania dotacji.
Radny Kwiecień część radnych nie ma wiedzy co do wydatkowania pieniędzy 
dlatego Komisja Rewizyjna wspólnie z Wójtem powinna dokonać kontroli 
zasadności wydawania pieniędzy z mocy ustawy wynika , że taka kontrola 
może być przeprowadzona.
Przewodniczący Rady Gminy informację z wykonania budżetu gminy za I 
półrocze 2008 roku poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 12 za 2 wstrzymujące.
Informacja z wykonania budżetu została przyjęta.
Przewodniczący Rady Gminy oprosi Przewodniczącego Gminnej Komisji ds. 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych   oraz Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Michałów na 2008 rok o przedstawienie 
informacji z realizacji Programu.
Przewodniczący Komisji przedstawił informację .(informacja stanowi załącznik 
do protokołu).

  .Informacje zostały przyjęte

                 
 10.Ad

Kolejnym punktem obrad sesji jest informacja o realizacji uchwał Rady Gminy z 
poprzedniej sesji.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Zastępcę Wójta o zabranie głosu.
Zastępca Wójta przedstawia informacje – informacja została przyjęta.

 Ad 11.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że kolejnym punktem porządku obrad 
sesji jest rozpatrzenie projektów uchwał.
Wraz z zawiadomieniem o sesji radni otrzymali projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2008 rok.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinię – opinia pozytywna.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje  projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w 
budżecie gminy na 2008 rok.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.



W wyniku głosowania 12 za uchwała została przyjęta. (2 radnych 
nieobecnych w czasie głosowania).
Kolejnym projektem uchwały przedłożonym pod obrady sesji jest uchwała w 
sprawie przyjęcia gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w 
Gminie Michałów na lata 2008-2015.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno Gospodarczego Budżetu i Finansów o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinie – opinia pozytywna.
Przewodniczący Komisji prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnej 
Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie Michałów na lata 
2008-2015.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za uchwała została przyjęta. 

Przewodniczący Rady Gminy informuje , że wraz z zawiadomieniem o sesji 
radni otrzymali projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwał o przystąpieniu do 
sporządzenia 
miejscowego  planu zagospodarowania przestrzennego dla sołectw gminy 
Michałów.
Przewodniczący Rady Gminy prosi przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno Gospodarczego Budżetu i Finansów  o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinię – opinia negatywna .
Przewodniczący Rady Gminy prosi Radnych o zabranie głosu w tym temacie.
Radny Tyburczyk  chciałbym powiedzieć , że środki zostały na plan 
wydatkowane obecnie wydajemy decyzje o warunkach zabudowy płacimy 
urbaniście ,dlatego sprawę należy przedyskutować i dalej pilotować, a nie 
podejmować uchwały o odstąpieniu od sporządzenia Planu Zagospodarowania 
Gminy.

Radny Stanek skoro były uchwały podejmowane dla poszczególnych 
miejscowości to można było wykonać taki plan.
Radny Cichoński ja uważam , że plan należy opracować.
Wójt Gminy wyjaśnia , że na dzień dzisiejszy bardzo dużo się zmieniło ,mamy 
program NATURA i inne wiążące sprawy. Jeżeli będziemy opracowywać to na 
starych zasadach to musimy powiadamiać wszystkich mieszkańców - właścicieli 
działek. Natomiast nowa zasada zwalnia z powiadomienia  każdej osoby, a 
informację podaje się w sposob zwyczajowo przyjęty poprzez wywieszenie na 
tabicy ogłoszeń , a w przypadku złożenia wniosków  i zarzutów mogą być 
odrzucone. 
Moja prośba , aby Komisja Rewizyjna sprawdziła , gdzie są niedociągnięcia i 
jakie skutki finansowe z tego wynikają. Opracowanie w nowym systemie jest 
łatwiej i szybciej. stary plan nie zawiera takich rzeczy jak wodociągowanie 
,kanalizacja ,gazyfikacja dlatego tu będzie problem. Studium uwarunkowań 
również musi być zmienione.
Dlatego uważam , że państwa wiedza musi być , ja nie jestem przekonany 
gdyż cała procedura uchwalenia planu musi odpowidać prawu pisanemu.
Radny Stanek ja uważm , że należy się wstrzymać szukając rozwiązań. 



Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwał o 
przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla sołectw gminy Michałów.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie .
W wyniku głosowania 6 wstrzymujących 7 przeciw uchwała została 
odrzucona.
Przewodniczący Rady Gminy informuje, że przechodzimy do kolejnego punktu 
porządku obrad sesji , uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gminnych 
połozonych w miejscowości Sędowice.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Społeczno Gospodarczego Budżetu i Finansów  o odczytanie opinii.
Przewodniczący Komisji odczytuje opinie – opinia pozytywna.
Wójt Gminy wypowiedział się na temat wprowadzenia zmian w projekcie 
powyższej uchwały. Część wykazanych działek o pow. poniżej 0,10 arów prosi 
o wykreślenie gdyż na dzień dzisiejszy ze względów formalnych nie jest 
możliwa ich sprzedaż.
Przewodniczący Rady Gminy prosi Sekretarza obrad o odczytanie projektu 
uchwały ze zmianami.
Sekretarz obrad odczytuje projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 
gminnych położonych w miejscowości Sędowice wraz ze zmianami.
Przewodniczący Rady Gminy projekt uchwały poddaje pod głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za (jeden nieobecny w czasie 
głosowania)uchwała została przyjęta.
Przewodniczący Rady Gminy informuje , że wpłynęło pismo ze Starostwa 
Powiatowego 
w Pińczowie w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej projektu uchwały Rady 
Powiatu 
 Pińczowie w sprawie likwidacji Poradni Seksuologicznej i Patologii Współżycia 
w Zespole Opieki Zdrowotnej w Pińczowie ,w związku z powyższym proszę 
Państwa Radnych o opinię, prosi o przegłopsowanie sprawy likwidacji poradni.
W wyniku głosowania 4 za 9 przeciw, 1 wstrzymujący opinia 
negatywna.
Ad.12.
Przewodniczący Rady Gminy informuje, że przechodzimy do kolejnego punktu 
porządku obrad sesji wolne wnioski i informacje.
Prosi o udzielenie odpowiedzi na pytania zadawane w punkcie 8 dzisiejszych 
obrad tj. interpelacje i zapytania radnych .
Wójt Gminy odpowiada , że za udostępnianie dokumentów i informacji 
odpowiedzialni są Zastępca Wójta i Skarbnik Gminy.
Porozumienie odnośnie dróg zostało podpisane ,dlatego nie wiem gdzie tkwi 
błąd , bo gmina daje środki natomiast nie ma wpływu gdzie będą wykonywane 
prace.
W związku z niedogadaniem nie było wpływu ,które odcinki będą asfaltowane, 
to powiat decydował o drodze w Kołkowie.
Radny Tyburczyk moja koncepcja była i miałem otrzymać 60 tys. , ale z chwilą 
wszczęcia procedur zrzekłem się i dlatego ja nie otrzymałem od gminy tylko od 
powiatu.



Radny Stanek rezygnuje z funkcji radnego , na następnej sesji złoży 
rezygnację na piśmie.
Radny Kwiecień zgłasza wniosek formalny o powołanie komisji przez Pana 
Wójta plus Komisja Rewizyjna w celu przeprowadzenia kontroli zasadności 
wydatkowania środków gminnych w jednostkach organizacyjnych Gminy 
Michałów SZOZ , Gminna Biblioteka   Publiczna  i GOPS.
Wójt Gminy ja uważam ,żeby Komisja rewizyjna powołała biegłych .
Radny Kowalczyk , ja uważam ,że to Rada Gminy zleca powołanie takiej komisji 
.
Radny Kwiecień ja podtrzymuje swój wniosek o przeprowadzenie kontroli przez 
Komisję Rewizyjną przy udziale pracowników lub osób z zewnątrz.

 Przewodniczący Rady Gminy wniosek Radnego Kwietnia poddaje pod    
 głosowanie.
W wyniku głosowania 14 za.
Radny Kowalczyk zgłasza wniosek formalny o przygotowanie sprawy związku 
PONIDZIE pod  względem merytorycznym i przedstawienie na następnej sesji.

Przewodniczący Rady Gminy wniosek Radnego Kowalczyka poddaje pod 
głosowanie.
W wyniku głosowania 13 za.

Radna Morgaś zgłasza wniosek o zatrudnienie  pedagoga w szkole.
Wójt Gminy wyjaśnia zatrudnienie  psychologa i pedagoga to jest w zakresie 
dyrektorów szkół to oni przecież mają środki na wynagrodzenie.

Ad 13. 
Przewodniczący Rady Gminy informuje „WYSOKA RADO „wobec wyczerpania 
się porządku obrad sesji zamykam zwyczajną sesję Rady Gminy Michałów 
dziękując wszystkim za udział.

Sekretarz obrad                                                   Przewodniczący
Jarosław Wleciał                                                R A D Y    G M I N Y 
                                                                            Zygmunt Mika 

Protokolant                      
Teresa Dzierżak 

   


